

Design Specification 设计说明

本着溧水区东山头需要高端民宿品牌的进入,通过设计将老旧落寞的山村进行设计提升,使之焕发新的生命魅力,推动配套的旅游活动,从而实现使无想山南打造成民宿行业的理想地目标。 围绕东山头村的无想山景区为历史、文化源头,以东山头村得天独厚的地理位置和自然环境开展文化民宿体验及健康生活的主题民宿及周边旅游。

本着为旅客提供一个可以减压、沉淀的环境为目的,我们做出这个人性化的设计。根据村落现有的地理条件和现场情况,我们在保留原有建筑脉络的基础上改善并整合房屋,调整道路布局,使之成为功能清晰、环境优美,且具备服务体系的生态村。

我们就地取材对民宿房屋进行改造,增加多处玻璃隔断及阳光房,增设村内道路设施,规划修理植被,使民宿更契合地融入周边富有层次的自然美景中。夜晚时分,村内会设置夜景光源,营造出宁密而悠然的环境氛围。

在运营、配套饮食、VI 方面,我们一并考虑融入到民宿的设计概念中,将传统文化教学作为入住民宿的客人的特别体验,从而提升精品民宿整体的价值。

Through design restraint, use of simple design language and minor renovation elements we aim to rejuvenate a tired, aloof old village at DongShanTou into a “hidden gem” of a homestead, focusing on healthy tourism and weekend day to a week long packaged tours, based on DongShanTou's natural surroundings, historic references and cultural linkage, for busy city based clients whom may be rich in material possession but time poor and in need of a soul lift.

This shall be a retreat where visitors can condense, rejuvenate and de-stress. To find one’s inner balance and refocus on ones priority of life. Therefore humanistic design proportion and scale are utmost importance, as well as logical circulation and solid pathway to journey around this re-energized, re-landscaped little organic lifestyle retreat.

Transparency in terms of glass and connected courtyard to link existing buildings to better showcase the natural surroundings and to integrate internal external spaces throughout daytime and nightscape.

Together with genuine attentive, unobtrusive service, thoughtful / innovative / healthy cuisine, traditional craft based workshops,

and outdoor activities in the fresh mountain air, we would target in pushing this homestead steep in cultural / traditional heritage into a new age retreat experience and add value for the modern clientele. It is a renaissance for the mind body and soul.